
Skövde kommun Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2017-11-27 1(37) 
 

 
 

  

Innehållsförteckning Sida 

 
KF § 123/17  Fastställande av dagordning .......................................................... 4 

KF § 124/17  Anmälan av nya ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige ...... 5 

KF § 125/17  Anmälan av nya motioner och medborgarförslag ........................... 6 

KF § 126/17  Fråga/interpellation ...................................................................... 7 

KF § 127/17  Svar på motion om Grön Flagg ...................................................... 9 

KF § 128/17  Svar på motion om slopat modersmålsstöd .................................. 12 

KF § 129/17  Koncernbanken - Utlåningsramar 2018 till kommunala bolagen .... 15 

KF § 130/17  Kommunalborgen till AB Skövdebostäders räntederivat ............... 17 

KF § 131/17  Detaljplan för Lövängen 1, mm. .................................................. 19 

KF § 132/17  Kollektivtrafikplan Skövde .......................................................... 25 

KF § 133/17  Revidering av Skövde kommuns upphandlingspolicy ................... 28 

KF § 134/17  Revidering av socialnämndens reglemente samt beslut  
om avgift för tillsyn av e-cigaretter ................................................................. 31 

KF § 135/17  Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte  
verkställts, kvartal 3 2017 ............................................................................... 33 

KF § 136/17  Anmälningsärenden kommunfullmäktige 27 november 2017 ........ 35 

KF § 137/17  Valärenden ................................................................................ 36 

Avslutning .................................................................................................... 37 

 

   

    

    

    

    

    

    

    

    

    



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2017-11-27 2(37) 

 

 

    

Plats och tid Sessionssalen, 2017-11-27 kl. 18:00-20:30 

 Beslutande  
 Conny Brännberg (KD), ordförande §§ 123-

125, 127-128, 132-137 
Tord Gustafsson (M), ordförande §§ 126, 
129-131 

Monica Green (S) 
Theres Sahlström (M) 

Anders G Johansson (M) 

Katarina Jonsson (M) 
Leif Walterum (C) 
Michael Nimstad (M) 
Philip Segell (M) 

Anna Bergman (M) 
Marie Guhrén (M) 
Lars-Ove Källman (M) 

Ulrika Johansson (C) 
Andreas Gustafsson (C) 
Orvar Eriksson (C) 

Ulla-Britt Hagström (L) 
Christer Winbäck (L) 
Martin Odenö (M) 
Karin Malmsten (M) 

Anders Karlsson (M) 
Torbjörn Bergman (M) 

Ulrika Carlsson (C) 

Paula Bäckman (C), §§ 123-131 
Jacqueline Tjällman (L) 
Elin Elfverson (L) 

Jan Sandelius (KD) 

Göran Segerstedt (SD) 
Kenneth Källström (SD), §§ 127-137 
Tobias Andersson (SD) 

Josef Fransson (SD) 
Per Henrik Hallberg (SD) 
Maria Hjärtqvist (S) 

Marie Ekman (S) 
Johan Ask (S) 
Robert Ciabatti (S) 

 
 
 

Helena Dahlström (S) 

Bjarne Medin (S) 
Anita Löfgren (S) 
Anders Grönvall (S) 

Ann Lindgren (S), §§ 128-137 
Per Johansson (S) 

Anita Andersson (S) 

Eva Larsson (S) 
Linus Sjöholm (S) 
Malin Wadman (S) 
Per-Erik Gustafsson (S) 

Margareta Åslund (S) 
Lars Johansson (S) 
Elisabeth Gustavsson (MP) 

Janette Leinonen (MP) 
Amanda Nordell (MP), ej § 
131-132 pga jäv 

Claës Beckman (M) 
Clary Starck (M) 
Kaj-Eve Enroth (L) 
Carlos Bobadilla Jeria (V) 

Carina Pettersson (S) 
Roger Almgren (MP) 

Yvonne Eriksson Harlin (SD) 

Gabryjel Blom (V) 
Tord Lindqvist (S) 
Marianne Gustafson (KD) 

Elisabeth Brunnegård (MP),  

§§ 131-132 
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Övriga deltagande Karin Grunselius, sekreterare  

 

 

Utses att justera Elisabeth Gustavsson (MP) och Christer 
Winbäck (L)  

 

 

Underskrifter  

Sekreterare   Paragrafer §123/17-
§137/17 

 Karin Grunselius   

Ordförande   

 Conny Brännberg (KD) 

 
……………………………………………………………. 

Tord Gustafsson (M) 

 
 

 

Justerande    

 Elisabeth Gustavsson (MP) 
 

……………………………………………………….. 
Christer Winbäck (L)  

 

 

_____________________________________________________________ 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2017-11-27 

Justeringsdatum 2017-12-04   

Anslagsdatum 2017-12-04 Överklagningstid  

t o m 
2017-12-27 

Förvaringsplats 

för protokollet 

 
 

Skövde Stadshus 

 

Underskrift 
  

 Karin Grunselius 
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KF § 123/17  
Fastställande av dagordning 
 
 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa föreslagen dagordning. 
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KF § 124/17  

Anmälan av nya ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige 
 
 
Inga anmälningar från länsstyrelsen. 
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 KF § 125/17  

Anmälan av nya motioner och medborgarförslag 
 
 
 

 
Medborgarförslag från Anne-Marie Blomquist om gratisresor med buss för 
pensionärer. 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beslut. 

 
 
 

 
Medborgarförslag från Pär Andréasson om övergångsställe på Norra Bergvägen. 
 

Pär Andréasson presenterar sitt medborgarförslag.  
 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 

beslut. 
 
 

 
Motion från Ulla-Britt Hagström (L) om tillskapande av Föreningshus i Skövde. 
 

Ulla-Britt Hagström (L) presenterar innehållet i motionen. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
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 KF § 126/17  

Fråga/interpellation 
 
 
Fråga från Per-Erik Gustafsson (S) till kommunfullmäktiges ordförande Conny 

Brännberg (KD) enligt följande: 
 
Anser du att det är rimligt att en ideell förening utesluts från ett arrangemang 
finansierat med offentliga medel med en hänvisning som angetts i underlaget? 

 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige medger att frågan får ställas. 
 
Conny Brännberg (KD) besvarar frågan från Per-Erik Gustafsson (S). 

 
 
 

Interpellation från Monica Green (S) till kommunstyrelsens ordförande, Katarina 
Jonsson (M) angående nödvändiga satsningar på Västra Stambanan. 
 

Monica Green (S) presenterar interpellationen och ställer följande frågor: 

 
1. Vad har kommunstyrelsens ordförande gjort för att västra stambanans 
nödvändiga investeringar finns med i Trafikverkets nationella plan? 

2. Vad har kommunstyrelsen ordförande gjort för att hela Västsverige ska driva på 
för västra stambanan? 
3. Vad har kommunstyrelsens ordförande gjort för att stärka samförståndet om 

västra stambanan? 
 
 
Beslut 

Interpellationen besvaras vid nästa kommunfullmäktigesammanträde. 
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Interpellation från Anita Andersson (S) till kommunstyrelsens ordförande, 
Katarina Jonsson (M) angående köerna till musikskolan. 
 

Anita Andersson (S) presenterar interpellationen och ställer följande frågor: 
 
1. Hur har projektet med Musikraketen minskat kön till musikskolan? 
2. Hur tänker Katarina Jonsson uppfylla sitt löfte om att kön till musikskolan ska 

tas bort? 
 

Beslut 

Interpellationen besvaras vid nästa kommunfullmäktigesammanträde. 
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 KF § 127/17  

Svar på motion om Grön Flagg 
KS2017.0042 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 221/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 216/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-11-27 127/17 

 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 
 

Yrkanden 

Paula Bäckman (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Amanda Nordell (MP) och Janette Leinonen (MP) yrkar bifall till motionen. 

Anders G Johansson (M), Torbjörn Bergman (M) och Claës Beckman (M) yrkar 

bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Reservationer 
Elisabeth Gustavsson (MP), Janette Leinonen (MP), Amanda Nordell (MP), Roger 
Almgren (MP) och Gabryjel Blom (V) Carlos Bobadilla Jeria (V) reserverar sig mot 

beslutet. 

 

Bakgrund 

Amanda Nordell (MP) och Elisabeth Gustavsson (MP) har lämnat in en motion för 
Miljöpartiet de gröna om Grön Flagg. Det är en frivillig miljöcertifiering som 

funnits i 20 år och arrangeras av organisationen Håll Sverige Rent. Den används av 
skolor och förskolor i 238 av Sveriges 290 kommuner. Programmet Grön Flagg 
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hjälper lärare och pedagoger att väcka upptäckarglädje kring hållbarhetsfrågor hos 

barn och unga och att på ett roligt sätt uppnå läroplanens krav.  
 
Motionärerna skriver att tidigare var många skolor i Skövde kommun Grön Flagg-

certifierade, och att numera är ingen skola det.  
 
I motionen föreslås att: 

 Programmet Grön Flagg prioriteras och åter tas upp i kommunens förskolor 
och grundskolor. 

 Resurser avsätts för ändamålet alternativt att medel för att finansiera 

verksamheten söks via Länsstyrelsen (ett så kallat LONA-bidrag). 
 
Motionen har remitterats till barn- och utbildningsnämnden. 

 
Barn- och utbildningsnämnden har föreslagit avslag på motionen.  

 

I verksamheternas olika läroplaner går tydligt att utläsa mål och riktlinjer för 
arbete med miljö och hållbar utveckling. Verksamheten ska lägga vikt vid miljö- 
och naturvårdsfrågor, ett ekologiskt förhållningssätt och en positiv framtidstro 

som ska prägla verksamheten.  
 

Grön Flagg är ett koncept som har många bra idéer och som kommunen också 
använt på flera enheter inom kommunen tidigare år. Idag pågår ett variationsrikt 

arbete med att uppfylla dessa mål och delar från Håll Sverige Rent och Grön Flagg 
används och kan fortsätta användas som inspiration utan att konceptet blir 
styrande. Dokumentationskraven för att uppfylla kriterierna med Grön Flagg har 

upplevts mycket omfattande satt i relation till projektets praktiska utformning.  
Nämnden anser att varje arbetsform, läromedel eller kompetensmedel ska stå 
varje rektor/chef fritt att välja utifrån vad som passar bäst för just den enheten. 

 
Det ska avslutningsvis nämnas att Skövde kommun är medlem i nätverket Håll-
Sverige Rent. 
 

 

Handlingar 

TU Svar på motion om Grön Flagg 
Motion om Grön Flagg (MP) 

BUN § 55/17 Svar på motion om Grön flagg 
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Skickas till 

Barn- och utbildningsnämnden 

Motionärerna                                
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 KF § 128/17  
Svar på motion om slopat modersmålsstöd  
KS2017.0173 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 234/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 217/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-11-27 128/17 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 
 

Yrkanden 

Paula Bäckman (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Elisabeth Gustavsson (MP), Anita Andersson (S), Jacqueline Tjällman (L), Robert 

Ciabatti (S), Ulrika Carlsson (C), Leif Walterum (C), Marianne Gustafsson (KD) och 

Amanda Nordell (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Josef Fransson (SD) yrkar i första hand att att-satsen i motionen ska ändras till 

följande: ”-Att Skövde kommun drar ner budgeten för modersmålsstöd till en 

tiondel”. Josef Fransson (SD) yrkar i andra hand att ärendet ska återremitteras.  

Gabryjel Blom (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut samt yrkar 

avslag på Josef Franssons (SD) ändringsyrkande.  

Anders G Johansson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut samt 

yrkar avslag på Josef Franssons (SD) ändringsyrkande. Anders G Johansson (M) 

yrkar vidare att ärendet ska avgöras idag.  

 

Yttrande 

Tobias Andersson (SD) och Torbjörn Bergman (M) yttrar sig utan eget yrkande.  
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Beslut av kommunfullmäktiges ordförande 

Ordföranden förklarar att han anser att ändringsyrkandet från Josef Fransson (SD) 

innebär att ett nytt ärende väcks och beslutar, mot denna bakgrund, att han i 

enlighet med 5 kap. 45 § kommunallagen vägrar att lägga fram ändringsyrkandet 

som förslag till beslut.   

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan om 1) ärendet ska avgöras idag 2) ärendet ska 
återremitteras och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras 

idag. Därefter konstaterar kommunfullmäktiges ordförande att det endast finns ett 
förslag till beslut, dvs kommunstyrelsens förslag till beslut, och att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta. 

 
Bakgrund 
Mikael Clarke (SD) har för Sverigedemokraterna i Skövde lämnat in en motion om 

slopat modersmålsstöd. Han skriver att modersmålsundervisning är lagstadgat och 
inte något som kommunen hur som helst kan avveckla, men att vi däremot kan 
avveckla det så kallade modersmålsstödet till mindre barn i förskola och 

förskoleklass, bortsett från de åtaganden vi förbundit oss genom att vi är Finskt 
förvaltningsområde. Sverigedemokraterna anser att detta är nödvändigt om vi 

tidigt vill assimilera människor in i den svenska kulturen och det svenska 
samhället.   

 
I motionen föreslås att: 
 

Skövde kommun avvecklar modersmålsstödet i förmån för att assimilera 
människor in i den svenska kulturen och samhället på ett snabbare och bättre sätt.  
Motionen har skickats på remiss till barn- och utbildningsnämnden. 

 
Barn- och utbildningsnämnden har föreslagit avslag på motionen, med hänvisning 
till att kommunen inte kan frångå uppdraget i varken skollag, läroplan eller 

språklag. För att följa och tillmötesgå skollagen, läroplaner och språklagen arbetar 

man idag inom sektor barn och utbildning med att modersmålsstöd i förskolan och 
förskoleklass ska vara en integrerad del i den pedagogiska verksamheten. 
 

Av skollagen framgår att förskolan (SL 8 kap § 10) och förskoleklass (SL 9 kap § 10) 
ska medverka till att barn med annat modersmål än svenska får möjlighet att 
utveckla både det svenska språket och sitt modersmål. Vidare går att utläsa i 

läroplanen (Lpfö 98/10) att medvetenhet om det egna kulturarvet och delaktighet i 
andras kultur ska bidra till att barnen utvecklar sin förmåga att förstå och leva sig 
in i andra villkor och värderingar. Barn med utländsk bakgrund som utvecklar sitt 
modersmål får bättre möjligheter att lära sig svenska och även utveckla kunskaper 

inom andra områden.  
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I läroplan för förskoleklass framgår att undervisningen i de vardagliga 
aktiviteterna på olika sätt ska skapa möjligheter för elever med annat modersmål 
än svenska att använda både svenska och sitt modersmål.  

 
Av språklagen, § 14, framgår att den som har ett annat modersmål än de språk som 
anges i första stycket ska ges möjlighet att utveckla och använda sitt modersmål. 
 

Handlingar 

TU Svar på motion om slopat modersmålsstöd  
Motion om att slopa modersmålsstöd (SD) 
BUN § 73/17 Svar på motion om slopat modersmålsstöd 

 

Skickas till 

Barn- och utbildningsnämnden 
Motionären 
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 KF § 129/17  
Koncernbanken - Utlåningsramar 2018 till kommunala bolagen 
KS2017.0373 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 236/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 220/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-11-27 129/17 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa följande upplåningsramar till sina 
kommunala bolag för 2018: 

 
AB Skövdebostäder  1 400 mnkr 
Skövde Värmeverk AB  600 mnkr 
Kreativa Hus Skövde AB  250 mnkr 

SkövdeNät AB  200 mnkr 
Skövde Stadshus AB  10 mnkr 
Mariesjö Kreativa Hus AB 10 mnkr 

Balthazar Science Center AB 2 mnkr 
Skövde Flygplats AB  2 mnkr 
 

För det nya bolaget Mariesjö Kreativa Hus AB (organisationsnummer 556925-7529) 
gäller ovanstående utlåningsram för båda 2017 och 2018. 
 
Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Det är kommunfullmäktigas befogenhet att fastställa gränser för den maximala 
skuldsättningen för kommunen. Koncernbanken höjer skuldsättningsnivån för 
kommunen eftersom det är kommunen som lånar upp finansiella medel för att 

sedan låna ut till kommunala bolagen. För att ha kontroll över kommunens 
skuldsättning och de därmed förknippade risker måste kommunfullmäktige därför 
årligen fastställa maximala utlåningsramar till sina kommunala bolag. 

 
Jämfört med föregående beslut har ett bolag tillkommit. 2017-10-01 förvärvades ett 

nytt bolag av Kreativa Hus Skövde AB. Bolaget har organisationsnummer  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2017-11-27 16(37) 

 

 

556925-7529 och heter Illos Fastighets AB. Bolagsnamn ska ändras till Mariesjö 

Kreativa Hus AB. För att optimera finansieringen en minimera administrationen 
förslås att koncernbanken lånar ut direkt till Kreativa Hus Skövde AB:s dotterbolag.  
 

Handlingar 

TU Koncernbanken - Utlåningsramar 2018 till kommunala bolagen 
 

Skickas till 

Samtliga kommunala bolag                                 

Ekonomichef – Maria Vaziri 
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 KF § 130/17  
Kommunalborgen till AB Skövdebostäders räntederivat 
KS2017.0375 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 237/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 221/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-11-27 130/17 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att erbjuda AB Skövdebostäder en generell 
obegränsad kommunal borgen till deras räntederivat. 

 
Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

När kommunfullmäktige tog beslutet att införa en koncernbank fanns det olika 

möjligheter för hur bolagen kunde hantera sin räntebindning. I enlighet med det 
beslutet har AB Skövdebostäder valt att fortsätta hantera sin räntebindning på 
samma sätt som bolaget gjorde innan, vilket de gör med räntederivat i bolagets 

namn utanför koncernbanken. 

 
När AB Skövdebostäder tar upp räntederivat betalar de förutom den avtalade 
fasträntan ett litet marginalpåslag, vilken historiskt sett har legat mellan 0,01%-

0,03%. Påslaget tas ut av banken som en ersättning för risken att bolaget kan 

komma på obestånd. Den risken är extremt låg och därför är påslaget också lågt. 
När kommunen däremot tar upp räntederivat finns inte ett sådant marginalpåslag 

eftersom en kommun inte kan gå i konkurs.  
 
Om kommunen ställer en generell obegränsad kommunal borgen för  
AB Skövdebostäders räntederivat kommer deras marginalpåslag att minska och 

sannolikt landa på 0%, dvs på samma nivå som marginalpåslaget för kommunen. 
Idag har AB Skövdebostäder räntederivat för ett nominellt värde på 680 mnkr. På 
varje 100 mnkr i nya räntederivat som bolaget kommer att ta upp kommer detta 

uppskattningsvis spara 20 000 kr per år.  
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Besparingen är relativt liten. Däremot har kommunen inga kostnader för att ställa 

en generell obegränsad kommunal borgen till bolaget. Det är inte praxis att ta ut en 
borgensavgift för borgen på räntederivat eftersom den är mycket svårt att fastställa 
samt att den har en sådant begränsat värde. Värdet av den kommunala borgen 

anses kompenseras i den borgensavgift som bolaget betalar för sina upptagna lån i 
koncernbanken.  

Faktainformation om räntederivat 

Räntederivat är ett finansiellt instrument där ett räntebetalningsflöde baserat på en 

rörlig ränta kan byttas ut mot en fast ränta. Syftet är att kunna hantera ränterisker 

på ett flexibelt och effektivt sätt jämfört med att ta upp fasträntelån. Ett 
räntederivat kan hanteras separat från ett lån och behövs inte upptas hos samma 
bank. Inte heller behöver ett räntederivat ha samma löptid som lånet. 

Nedanför en schematisk bild av hur ett räntederivat fungerar: 

 
 

Handlingar 

TU Kommunalborgen till AB Skövdebostäders räntederivat 
 

 

Skickas till 

AB Skövdebostäder                                 
Ekonomichef, Maria Vaziri 
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 KF § 131/17  
Detaljplan för Lövängen 1, mm. 
KS2016.0372 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-11-08 266/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-11-27 247/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-11-27 131/17 

 

 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplan för Lövängen 1, mm. 

 
På grund av jäv deltar inte Amanda Nordell (MP) i handläggningen och beslutet i  

detta ärende. 
 
 

Yrkanden 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Ulla-Britt Hagström (L) och Johan Ask (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 

till beslut. 

 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen beslutade om planuppdrag för Lövängen 1, mm 2016-10-03 § 

187/16.  
 

Kommunstyrelsen beslutade om samråd för Lövängen 1, mm 2017-02-06 § 18/17.  
 

Kommunstyrelsen beslutade om granskning för Lövängen 1, mm 2017-06-19 § 
136/17.  

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för tillbyggnad och ombyggnad av 

sjukhusbyggnaderna inom befintlig fastighet Lövängen 1 samt utökning av 
fastigheten västerut.  

Skaraborgs Sjukhus Skövde står inför en fas med stora förändringar som kommer 

att innebära såväl omfattande ombyggnader som stora tillbyggnader. För att möta 
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de aktuella utbyggnadsbehoven och dessutom planera för framtida behov krävs en 

ny detaljplan för sjukhusområdet inklusive aktuell utvidgning av fastigheten. 

Planområdet 

Bakgrund 

Västra Götalandsregionen har inkommit med en ansökan om en ny detaljplan. 
Inom detaljplanen kan följande byggnader/anläggningar bli aktuella att uppföra: 
vårdbyggnader, bostäder för studenter och anhöriga, patienthotell, parkeringshus, 
teknikbyggnader inkl torn och master, vägar och parkeringar, dammar för 

dagvatten, solcellspark samt sjukhuspark. 

Västra Götalandsregionen har tagit fram en förstudie juni 2015 för tillbyggnad av 
akut- och psykiatriblocket som ligger till grund för detaljplanearbetet.  

I översiktsplanen ÖP 2025, antagen av kommunfullmäktige 2012-06-18, utpekas 
planområdet som område för befintliga verksamheter och pågående 
markanvändning. 

Planområdet berör detaljplan 1683K - ST207 där markanvändningen är angiven för 
allmänt ändamål (A). 

Förslaget 

Detaljplanen avser att möjliggöra den planerade utbyggnaden och att anpassa 

planbestämmelserna till befintliga förhållanden.  

Planbestämmelsen DB1 -Vård inkl patienthotell och studentbostäder, gäller för hela 
fastigheten.  

Planbestämmelsen NATUR är placerad i planområdets östra del. Detta för att 
området kommer nära område som är utpekat i ÖP 2025 som område för 
begravningsplats. Naturområdet innehåller även stora nivåskillnader och en grop 

samt ett stort antal ledningar.   

Förslag till ny bebyggelse regleras med totalhöjd som exkluderar master och torn 

för att möjliggöra framtida behov.  

Högst en tredjedel av fastigheten får bebyggas för att ge plats åt övriga funktioner 

inom byggrätten.  

För att möjliggöra för solceller på ytan i väst reglerar planbestämmelsen att 
marken får med undantag av carport med solceller och tillhörande 

ställverksbyggnad inte förses med byggnader.  

Marklov krävs för fällning av träd med ett stamomfång överstigande 30 cm. 
Exempelvis befintliga parkeringsytor har avgränsningar med rödek som är ca 50 år 
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gamla. Det finns ett värde i att ha kvar träden då de ger skugga, tar upp dagvatten 

och bidrar till en vacker stadsbild.  

Minst en tredjedel av egenskapsytan ska möjliggöra infiltration av dagvatten. Detta 
kan ske på olika sätt exempelvis genom grönska, genomsläppliga material och 

gröna tak.  

Ryds kullar ligger sydväst om planområdet. Närheten till Ryds kullar har reglerats 
med en  

användningsgräns som går i befintlig fastighetsgräns. Ryds kullar har en radie av 

25 meter till kvartersmark. Ryds kullar regleras som naturmark bland annat för att 
inte framtida vägdragningar ska ske över Ryds kullar. 

Prickmarken, området där byggnad inte får uppföras, innehåller bestämmelse om 

att slänt ska anordnas inom kvartersmark. Detta för att inte miljön och landskapet 
kring planområdet ska förändras och för att undvika slänter inom angränsande 
fastigheter och naturmark.  

För att möjliggöra en utbyggnad enligt framförda önskemål krävs en utökning av 
fastigheten Lövängen 1 mot väster. Angränsande mark (Ryd 15:44) är kommunägd 
och utgörs av naturmark med högt naturvärde samt ett antal registrerade 
fornlämningar.  

Då förslaget till detaljplan inte helt är förenlig med ÖP 2025, och är av stort allmänt 
intresse föreslås detaljplanen upprättas i enlighet med utökat förfarande. 

Planavtal har upprättats med Västra Götalandsregionen Västfastigheter. 

På grund av att detaljplanen inte är helt förenlig med ÖP 2025 och att Länsstyrelsen 
i sitt yttrande under granskning befarar att riksintresse kan påverkas och att 
planen inte kan accepteras och att den kan komma att prövas av Länsstyrelsen om 

den antas föreslår vi att beslut om antagande sker av KF 27 november 2017. 
Beräknat lagakraftdatum blir då i december.  

Motivering av beslut 
Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 12 

februari till 5 mars, har behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse.  

Granskningen har ägt rum under tiden 14 augusti till 8 september. Totalt har nio 
skrivelser inkommit, varav tre utan erinran. Inkomna synpunkter har behandlats 

och bemötts i bifogat granskningsutlåtande. Nedan redovisas en kort 
sammanfattning av de större synpunkter och/eller invändningar mot förslaget som 

inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till detaljplanen som föreslås. 

Länsstyrelsen bedömer med hänsyn till ingripandegrunderna i 11 kap 10 § PBL 

(riksintresse) och nu kända förhållanden att planen inte kan accepteras och kan 
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därför komma att prövas av Länsstyrelsen om den antas. Detta då Länsstyrelsen 

befarar att avrinningen från planområdet i huvudsak sker mot Skåningstorpskärret 
som är naturreservat och Natura 2000-område. Ingenstans, i vare sig 
planbeskrivningen eller dagvattenutredningen, finns någon redovisning eller 

bedömning om det finns en risk för påverkan på de värden som ska skyddas inom 
Natura 2000-området Skåningstorpskärret. Det är en viktig sak att det kontrolleras 
att den plan för dagvattnet är så pass robust att dagvatten och bräddningar inte kan 
orsaka skador på värdena i Skåningstorpskärret. 

Vi svarar att dagvattenhanteringsplanen och planbeskrivningen har uppdaterats 
med denna information om hur Skåningstorpskärret kan komma att påverkas av 

dagvatten från planområdet.  

Länsstyrelsen anser att det ska framgå i detaljplanens bestämmelser att 
exploatering, som tex, byggnation, anläggande av gång/cykelväg mm inom 
fornlämning och fornlämningsområdet inte är tillåtet inom Ryds kullar. Gravfältet 

har högt antikvariskt värde och Länsstyrelsen anser att exploatering inom 
fornlämningen och fornlämningsområdet inte är lämpligt. Anläggningar som 
skyltar, bänkar etc. inom fornlämningen och fornlämningsområdet kräver 
tillstånd enligt KML. 

Vi svarar att planbestämmelsen n7 har tillkommit inom en ny markerad 

egenskapsyta inom naturmarken i sydväst. Planbestämmelsen redogör att det 
inom ytan finns fast fornlämning som ska bevaras och som kräver utökad lovplikt 

vid markarbeten. Detta för att skydda fornlämningen ytterligare.  

Länsstyrelsen är tveksam till om gravfältet alls ska ingå i planen. 

Vi svarar att då det inte är tillåtet att sätta en bestämmelse om utfartsförbud i 

detaljplanegräns anser vi att planbestämmelse om naturmark ska vara kvar för att 
bland annat Ryds kullar och marken därikring ska få förbli orörd och inte 
exploateras av exempelvis vägar i framtiden.  

 

Sakägaren Turmalinen 1 har inkommit med synpunkter på: 
Att de får sjukhuset alldeles för nära 
Att värdet på huset och att utsikten försämras 

Att Skanskas önskemål om att dra en väg genom ett naturreservat mot Rånnavägen 
kommer förstöra en hel stadsdel och att de inte vill att det ska åka statstrafik eller 
tung lastbilstrafik på båda sidor om deras hus 

Att de befarar att tanken är att komma runt (sjukhusets) avslaget för att borra för 
värmen och att således de som har borrat efter bergvärme förlorar effektivitet 
Att de befarar att vi tar ner träd och sätter upp bullerplank som gör området 
otillgängligt för djur och natur 
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Vi svarar att den närmaste gränsen till byggrätt för Skaraborgs Sjukhus Skövde 

inom gällande detaljplan (från er fastighet) är oförändrad i förslag till ny 
detaljplan. Skillnaden är att det ungefär 300 meter nordväst om fastigheten 
tillkommer en ny gräns för att möjliggöra för bebyggelse. Så i dagsläget har 

Skaraborgs Sjukhus Skövde redan möjlighet att exploatera på samma avstånd som 
förslag till ny detaljplan föreslår.  

Vi bedömer att avståndet mellan er fastighet och Skaraborgs Sjukhus Skövde är 
tillräcklig för att både sjukhuset ska kunna fortsätta sin verksamhet och befintliga 

bostäder ska kunna vara kvar utan att påverka varandra negativt.   

Vi svarar att en ny vägdragning genom naturreservatet är inget som behandlas 
eller regleras i förslag till ny detaljplan för Lövängen. Detaljplanen föreslår inte 

någon ny placering av varken Rånnavägen eller Karstorpsvägen. Ingen av vägarna 
regleras i förslag till ny detaljplan.  

Vi svarar att detaljplanen varken kan eller får reglera vilken typ av 

uppvärmningssystem som fastighetsägaren väljer att använda. Därför är frågan om 
vilken typ av uppvärmning som Skaraborgs Sjukhus Skövde väljer inget som rör 
granskningen av detaljplanen.   

Vi svarar att intentionen med förslag till ny detaljplan är att möjliggöra för 

Skaraborgs Sjukhus Skövdes framtida expansion samt att bevara natur- och 
kulturmiljön inom planområdets sydvästra del. Och att det i dagsläget inte är 
aktuellt att sätta upp bullerplank längs Rånnavägen.   

Andra större förändringar av detaljplaneförslaget som inte varit resultatet av 
yttranden under granskningen föreslås vara att en byggrätt har tillkommit inom 
prickmarken i detaljplanens nordöstra del. Detta för att sjukhuset ska kunna 

uppföra byggnader för eldrift. Ytan får bestämmelse om högsta totalhöjd 10 meter 
exklusive master och torn, att släntning ska ske inom kvartersmark, marklov för 
träd och att det inom ytan ska finnas möjlighet till infiltration.  

Därutöver har förtydliganden och redaktionella justeringar som uppdagats under 

granskningstiden inarbetats i detaljplanen. Justeringar av detaljplanens handlingar 
enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget behöver ställas ut för förnyad 
granskning. Synpunkter som framförts av sakägare bedömts ha tillmötesgåtts i den 

omfattning som kan hanteras i detaljplanen. 

 

Handlingar 

TU Detaljplan för Lövängen 1, mm, antagande till KF 

Handling_Plankarta antagande 
Handling_Granskningsutlåtande 

Handling_Planbeskrivning antagande 
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Beslut  KS, 2017-10-30, Ärende 214/17, Detaljplan för Lövängen 1, mm 

Antagande 
Handling Samrådsredogörelse Lövängen 2017-06-07 
 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad   
Kommunstyrelsen   
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 KF § 132/17  
Kollektivtrafikplan Skövde 
KS2017.0384 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 238/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 222/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-11-27 132/17 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna förslag till Kollektivtrafikplan Skövde. 

 
På grund av jäv deltar inte Amanda Nordell (MP) i handläggningen och beslutet i  

detta ärende. 

 
Yrkanden 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Elisabeth Gustavsson (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut 

samt framställer tilläggsyrkande i kollektivtrafikplanen, kap. 3, ”Mål och 

indikationer”, avsnittet ”Öka andelen hållbara resor med kollektivtrafik, gång och 

cykel”, efter tredje stycket på sid. 20 enligt följande: 

”Att få fler att åka kollektivt och minska sitt bilåkande är en förutsättning för en 

hållbar stads- och regionutveckling. Därför sänker kommunen åldern för det så 

kallade seniorkortet att gälla från 70 år, istället för som nu 75 år. Detta att börja 

gälla under år 2018.” 

 

Marie Ekman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Beslutsgången  

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att godkänna förslag till 

Kollektivtrafikplan Skövde i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden finner därefter att kommunfullmäktige beslutar att avslå Elisabeth 

Gustavssons (MP) tilläggsyrkande.  
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Votering begärs.  

 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång:  
Ja-röst för bifall till Elisabeth Gustavssons (MP) tilläggsyrkande.  

Nej-röst för avslag till Elisabeth Gustavssons (MP) tilläggsyrkande.  
 
Omröstningsresultat  
Med 12 ja-röster för bifall till Elisabeth Gustavssons (MP) tilläggsyrkande och 48 

nej-röster för avslag till Elisabeth Gustavssons (MP) tilläggsyrkande beslutar 

kommunfullmäktige att avslå Elisabeth Gustavssons (MP) tilläggsyrkande. 

 

Ja-röster (12 stycken): Göran Segerstedt (SD), Kenneth Källström (SD), Tobias 
Andersson (SD), Josef Fransson (SD), Per Henrik Hallberg (SD), Elisabeth 
Gustavsson (MP), Janette Leinonen (MP), Roger Almgren (MP), Yvonne Eriksson 

Harlin (SD), Carlos Bobadilla Jeria (V), och Gabryjel Blom (V) och Elisabeth 
Brunnegård (MP). 
 

Nej-röster (48 stycken): Conny Brännberg (KD), Tord Gustafsson (M), Monica 

Green (S), Theres Sahlström (M), Anders G Johansson (M), Katarina Jonsson (M), 
Leif Walterum (C), Michael Nimstad (M), Philip Segell (M), Anna Bergman (M), 
Marie Guhrén (M), Lars-Ove Källman (M), Ulrika Johansson (C), Andreas 

Gustafsson (C), Orvar Eriksson (C), Ulla-Britt Hagström (L), Christer Winbäck (L), 
Martin Odenö (M), Karin Malmsten (M), Anders Karlsson (M), Torbjörn Bergman 
(M), Ulrika Carlsson (C), Jacqueline Tjällman (L), Elin Elfverson (L), Jan Sandelius 

(KD), Maria Hjärtqvist (S), Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Robert Ciabatti (S), 
Helena Dahlström (S), Bjarne Medin (S), Anita Löfgren (S), Anders Grönvall (S), 
Ann Lindgren (S), Per Johansson (S), Anita Andersson (S), Eva Larsson (S), Linus 
Sjöholm (S), Malin Wadman (S), Per-Erik Gustafsson (S), Margareta Åslund (S),  

Lars Johansson (S), Claës Beckman (M), Clary Starck (M), Kaj-Eve Enroth (L), 
Carina Pettersson (S), Tord Lindqvist (S) och Marianne Gustafson (KD).  
 

Reservationer 

Göran Segerstedt (SD), Kenneth Källström (SD), Tobias Andersson (SD), Josef 
Fransson (SD), Per Henrik Hallberg (SD), Elisabeth Gustavsson (MP), Janette 
Leinonen (MP), Roger Almgren (MP), Yvonne Eriksson Harlin (SD) och Elisabeth 
Brunnegård (MP) reserverar sig mot beslutet. 

 

Bakgrund 

Kollektivtrafiken är en av förutsättningarna för en hållbar stads- och 
regionutveckling. Om kollektivtrafiken ska vara attraktiv och kunna ta hand om 

fler resenärer i stadstrafiken såväl som i regionbusstrafiken, behöver den utvecklas 
och förstärkas efter behov och i samverkan med kommunens utbyggnadsplaner.  
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Därför har Västra Götalandsregionen, Västtrafik och Skövde kommun i samarbete 

med kollektivtrafikföretaget Nobina tagit fram en gemensam kollektivtrafikplan 
för hur Skövdes stadsbusstrafik ska utvecklas fram till 2025 med utblick mot 2030.  
Kollektivtrafikplanen kommer att utgöra ett underlag till kommande revideringar 

av trafikförsörjningsprogrammet för Västra Götalandsregionen, utvecklingsplaner 
för Västtrafik och Skövde kommuns utvecklingsplaner.  
 
Arbetet har letts av tjänstemän från respektive organisation. Efter att 

Stadstrafikforum för Skövde, som har varit styrgrupp för arbetet, behandlade 
planen den 15 september 2017 lämnas föreliggande förslagshandling för 

godkännande av respektive part.  

 

Handlingar 

TU Kollektivtrafikplan Skövde 
Kollektivtrafikplan Skövde 2017-09-27 Förslagshandling inklusive RVU 

Tjänsteskrivelse Kollektivtrafikplan 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad  

Västra Götalandsregionen 
line.rondestvedt.deverdier@vgregionen.se 
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 KF § 133/17  
Revidering av Skövde kommuns upphandlingspolicy 
KS2017.0294 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 222/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 223/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-11-27 133/17 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad upphandlingspolicy. 

 
Yrkanden 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Torbjörn Bergman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Av aktuell upphandlingspolicy framgår att den skall revideras en gång per 

mandatperiod. Upphandlingspolicy och riktlinjer för inköp behöver också 

revideras för anpassas till de nya upphandlingsreglerna som trädde i kraft 1 januari 

respektive 1 juli 2016. Dokumentens behöver även uppdateras pga. kommunens 

organisation.  

 
Nya upphandlingslagstiftning 

Förenklat kan man säga att upphandlingslagstiftningen har två övergripande mål, 

att tillgodose den fria rörligheten för varor och tjänster inom gemenskapen samt 

att möjliggöra politisk påverkan genom inköp. Det andra målet har blivit tydligare 

senaste åren, vilket återspeglas i den nya upphandlingslagstiftningen.  

 

Andra målsättningar man har med nya lagstiftningen är bl.a. att man vill förenkla, 

ge bättre möjlighet att upphandla för att gynna miljön, energieffektiviteten, främja 

innovationer, sysselsättning, och säkerställande av bästa tänkbara villkor för 

tillhandahållande av sociala tjänster av högsta tänkbara kvalitet. Det finns också en 
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skrivning om att upphandlande myndigheter alltid ska bedöma om det är praktiskt 

genomförbart (möjligt) med uppdelning av upphandlingen.   

 

1 juli 2016 kompletterades lagstiftningen med krav på arbetsrättsliga villkor i 

upphandling.  Syftet med bestämmelserna är att motverka att offentliga kontrakt 

fullgörs av arbetstagare som inte har skäliga arbetsvillkor och att minska risken för 

snedvridning av konkurrensen genom social dumpning.  

 

Upphandlingsreglerna ska säkerställa att de anställda som utför arbete för det 

offentliga ska ha de villkor som arbetsmarknadens parter kommit överens om. 

Offentliga medel ska inte heller bidra till att arbetstagare som utför arbete i andra 

länder än Sverige gör detta under förhållanden som inte är förenliga med ILO:s 

kärnkonventioner.  

 

I korthet innebär bestämmelserna att upphandlande myndigheter är skyldiga att 

ställa arbetsrättsliga villkor om lön, semester och arbetstid i nivå med 

kollektivavtal om det är behövligt. Denna skyldighet, att säkerställa att antagen 

leverantör ger sina anställda åtminstone vissa minimivillkor, gäller vid 

upphandling av varor, tjänster, byggentreprenader samt koncessioner som uppgår 

till minst de tröskelvärden som gäller enligt respektive lag. Bestämmelserna 

innebär dock inte att det blir tillåtet att ställa krav på att leverantören ska vara 

bunden av ett kollektivavtal.  

 

Sammanfattning 

Upphandlingsenhetens uppfattning är att nuvarande upphandlingspolicy fungerar 
väl men att det finns delar som bör läggas till, omformuleras och tas bort.  
 
Förslag på tillägg  
Förtydligande avseende ansvarsfördelningen.  

 

Leverantörsdialog/marknadsundersökning. Genom dialog med företagen finns 

bättre förutsättningar att upphandlingsdokumenten innehåller en kravbeskrivning 

som är anpassad efter den senaste tekniken och bästa marknaden kan erbjuda. 

 

Avtalsuppföljning. Uppföljning stimulerar till upprätthållen kvalitet i pågående 

leveranser och höjer samtidigt kvaliteten på kommande anbud genom att företag 

blir medvetna om att uppföljning sker. 
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Förslag på omformuleringar 

Punkterna sociala krav, miljökrav, djurskydd, antibiotikaanvändning och 

smittskydd och totalkostnadsperspektiv samlas under Hållbar utveckling.  

 

Förslag på punkter att ta bort  

Styckena affärsmässighet, första punkten i stycket affärsetik samt första stycket 

under hållbar utveckling. Dessa delar är grundläggande krav enligt nya 

upphandlingslagstiftningen och behöver mot denna bakgrund inte regleras i 

aktuell policy. 

 

Handlingar 

TU Revidering av Skövde kommuns upphandlingspolicy 
Förslag till reviderad upphandlingspolicy, 20170925 
 
 

Skickas till 

Samtliga sektorer                       
 

 
 
 

 

 
 

 

  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2017-11-27 31(37) 

 

 

 

 KF § 134/17  
Revidering av socialnämndens reglemente samt beslut om avgift för 
tillsyn av e-cigaretter 
KS2017.0361 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 223/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 224/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-11-27 134/17 

 
 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar om revidering (tillägg) av socialnämndens 
reglemente som innebär att socialnämnden ska fullgöra kommunens uppgifter 

avseende lag (2017:425) om elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare.  
 
Kommunfullmäktige beslutar om att ny tillsynsavgift för tillsyn av försäljningen av 

e-cigaretter införs på 2,5 % av prisbasbeloppet (1 200kr). Beloppet avrundas till 
jämna hundra kronor uppåt och beloppet revideras årligen. 
 

 

Yrkande 

Anna Bergman (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Bakgrund 

Den 17 maj 2017 antog Riksdagen en ny lag rörande försäljning av e-cigaretter och 

påfyllnadsbehållare. Den nya lagen trädde ikraft den 1 juli 2017. E-cigaretter har 

funnits på den svenska marknaden under flera år men försäljningen har varit 

oreglerad. En e-cigarett har ett uppladdningsbart batteri, en förångare och en 

vätsketank. Förångaren omvandlar vätskan till en ånga som i sin tur innehåller 

smakämnen och nikotin (det går även att köpa utan nikotin).  

Den nya lagen behövs för att Sverige ska kunna genomföra bestämmelserna om 

elektroniska cigaretter i EU:s tobaksproduktdirektiv (2014/40/EU). I direktivet slås 

bland annat fast att regleringen av e-cigaretter ska bidra till att skydda folkhälsan.  
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Ärendet har beretts av socialnämnden, som föreslagit kommunfullmäktige att 

besluta om ovan angiven revidering (tillägg) i socialnämndens reglemente, SON § 

71/17, 2017-09-07. Socialnämnden har vidare, i samma ärende, föreslagit 

kommunfullmäktige att besluta om att införa ny tillsynsavgift för tillsyn av 

försäljningen av e-cigaretter.  Mot denna bakgrund föreslås kommunfullmäktige 

besluta om föreslagen revidering av socialnämndens reglemente samt besluta om 

införandet av ny tillsynsavgift. 

 

Handlingar 

TU Revidering av socialnämndens reglemente samt beslut om avgift för tillsyn av e-
cigaretter 
SON § 71/17 Ändring i socialnämndens reglemente samt avgift för tillsyn av e-

cigaretter 
Ändring i socialnämndens reglemente samt avgift för tillsyn av E-cigaretter 
Reglemente socialnämnden med förslag till revidering 

 
 

Skickas till 

Socialnämnden                                  

Marie Blåder, avdelningschef 
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 KF § 135/17  
Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts, 
kvartal 3 2017 
KS2017.0031 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige 2017-11-27 135/17 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att lägga rapporterna till handlingarna. 
 

 

Bakgrund 
Theres Sahlström (M), ordförande för vård- och omsorgsnämnden, redogör för 
rapporten avseende omvårdnadsverksamheten. 

 
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 

kap. § 6 F-h: antal 7 

 
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade § 28 F-g: antal 28 

 

Anna Bergman (M), ordförande för socialnämnden, redogör för 

rapporten avseende socialnämndens verksamhet. 

 

Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt 

Socialtjänstlagen 16 kap. § 6 F-h: antal 1 

 

Handlingar 

TU Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts, 

kvartal 3 2017 
Kvartalsrapport Q3 2017 IVO vård och omsorg 
Kvartalsrapport Q3 2017 IVO Socialtjänst 

Statistikrapport Q3 2017 IVO Socialtjänst 
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Skickas till 

Vård- och omsorgsnämnden 

Socialnämnden 
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 KF § 136/17  
Anmälningsärenden kommunfullmäktige 27 november 2017 
KS2017.0005 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige 2017-11-27 136/17 

 
 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna nedanstående handling som  
anmäld. 
 

Bakgrund 

Nedanstående handling har inkommit, och anmäls, till kommunfullmäktige. 

 
 

Handlingar 

TU Anmälningsärenden kommunfullmäktige 27 november 2017 

Beslut  KS, 2017-10-30, Ärende 206/17, Svar på medborgarförslag om lokal 
och giftfri odling av råvaror för lokala behov 
 

                                 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna följande avsägelser: 
 

Ida Eliasson (S), ersättare i valnämnden 
Mathias Axner (SD), ersättare i kommunfullmäktige 
Jerzy Kucier (SD), ersättare i kommunstyrelsen 

 

 
Skickas till 
Länsstyrelsen 

Valnämnden 
Kommunstyrelsen  
Check in/check out  

Troman 
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 KF § 137/17  
Valärenden 
 
 

 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att välja följande personer för mandatperioden 2014-  
2018: 

 

Jerzy Kucier (SD), ledamot i kommunstyrelsen 
Per-Henrik Hallberg (SD), ersättare i kommunstyrelsen 

Lisbeth Åström (SD), ersättare i barn- och utbildningsnämnden 
 
 

Val av nämndeman vid Skaraborgs tingsrätt för perioden 2017-2019: Christer Bratt 
(SD) 
 

 
Yttrande  
Martin Odenö (M) redogör för beredningen av ärendet.  

 

 
 
 

 
Skickas till  
Check in/check out  

Troman  
Kommunstyrelsen 
Barn- och utbildningsnämnden 
Skaraborgs tingsrätt 
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Avslutning  
 

 

Ordförande Conny Brännberg (KD) tackar alla närvarande och avslutar dagens  
sammanträde.  
 

Kommunfullmäktiges nästa sammanträde äger rum den 11 december 2017  
kl. 18:00. 
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